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Vážení spoluobčané, milí přátelé, srdečně vás 
zdravím na začátku prázdnin. Můj dnešní úvodník bude 
krátký, neboť v  tomto čísle budeme věnovat hodně 
prostoru uplynulým oslavám 700  let první zmínky 
o  našem městysi. V  sobotu dne 3.  6. proběhly oslavy 
související s  uvedeným výročím a  nejen proto, že nám 
počasí přálo, se den velmi vydařil. Děkuji všem, kteří se 
podíleli na přípravách, vážím si vaší pomoci.

I  přes přípravy oslav jsme ale nepřestali pracovat 
na  rozjetých stavbách. V  lékařském domě se  pomalu 
zabydluje lékárna. Do začátku prázdnin by měla již plně 
fungovat. Během prázdnin se  přestěhuje i  praktická 
lékařka, ta by měla ordinovat v  novém od 1.  8. 2023. 
Nahoře v  patře bude kadeřnictví a  stále hledáme 
dětského lékaře/lékařku a  ordinaci máme připravenou 
i  pro zubaře/zubařku. Zvažujeme využití těchto 
ordinací, které zatím nejsou obsazeny i  nějakým 
specialistou, např. rehabilitačním lékařem nebo 
fyzioterapeutem. 

I  rekonstrukce KD je takřka u  konce, oproti plánu 
se udělaly i nové parkety v sále, děláme vše pro to, aby 
objekt mohl být co nejdříve zkolaudovaný a  restaurace 
začala fungovat.

Na hřišti se  rovněž buduje, nivelita hřiště je již 
srovnána, základy pro ovál vybudovány, práce běží dle 
harmonogramu, podle kterého má být do  konce října 
hotovo. 

Ve Bzí se občanům podařilo zajistit opravu místnosti 
v  obecním domě, čímž se  prostor zútulnil a  rozšířila 
se možnost jeho využití.

Na Horním zase za pomoci místních mužů i žen 
došlo k odstranění náletových dřevin, zbytků starého 
nefunkčního oplocení a srovnání plochy za kulturním 
domem. 

V Popovicích se finišuje s pokládkou kabelů nízkého 
napětí do země, to bude během léta rovněž dokončeno. 
Další obcí, kde budou kabely NN umístěny pod zem, je 
Bzí. 

V  Sedlíkovicích Správa a  údržba silnic Jihočeského 
kraje opravuje propustek (mostek), na místě je však pro 
běžnou dopravu vybudováno náhradní přemostění. 
Propustek v  Popovicích bude dokončen do  půlky 
prázdnin.

Během léta se uskuteční několik tradičních akcí, jako 
je pouť na Horním a v Radonicích, připravíme promítání 
letního kina s filmem na přání. Hlasování bude probíhat 
stejně jako v předchozím roce na facebooku městyse. 
Těším se, že se na některé z akcí společně setkáme. 

Vydařené prázdniny a  příjemné odpočinkové léto 
vám přeje vaše starostka.

Slovo starostky
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Přítomni: všichni radní 
Projednáno: RM provedla kontrolu došlých faktur 

a  platby provedené přes pokladnu. Stav finančních 
prostředků k 24. 4. 2023 je 10 890 580,- Kč. 

Starostka seznámila radní s  výsledkem výběrového 
řízení na ředitele ZŠ a MŠ DB. Odborná komise, kde bylo 
přítomno 7 členů, rozhodla 4  hlasy ve  prospěch pana 
magistra. Starostka informovala radní o  faktu, že není 
nutné ztotožnit se  se závěrem komise a  lze jmenovat 
i  uchazečku druhou v pořadí. Radní diskutovali 
o  kladech a  nevýhodách každého uchazeče. Někteří 
radní oponují, že není důvod k  nerespektování závěru 
komise složené z odborníků. Rovněž je zmíněn názor, že 
je v Bukovsku tradice, že zástupce ředitele je jmenován 
ředitelem. Jiný názor je, že právě toto je nutné změnit, 
aby ředitelská funkce nebyla vnímána jako nějaký 
způsob výsluhy či trafiky. Ve prospěch uchazečky hovoří 
zkušenosti a  znalost místních poměrů. U  uchazeče je 
velkou výhodou, že je místní, ale není zatížen 
příbuzenskými vazbami, což je věc, která bývá často 
škole vytýkána v současnosti. Má vize a chuť do vedení, 
přestože nemá tolik zkušeností, nabízí inovativní 
přístup, nabízí aplikaci i  jiných výukových metod než 

jsou stávající. Největší výhodou je časová perspektiva, je 
u  něho větší předpoklad, že pokud se  osvědčí, může 
fungovat delší funkční období než je pouhé jedno. 
Se  zkušenostmi stávající zástupkyně by mohli být 
ideálním tandemem. Po dlouhé diskusi se RM přiklání 
k  jmenování Mgr. Hřivnáče. Jmenován bude od 11.  7. 
2023. Hlasování: 4/1/0. 

Zveřejnění záměru k  pachtu hospody v  KD. 
Starostka informovala, že byla zveřejněna inzerce 
na  provozovatele obecní hospody v  KD, aby vše bylo 
legislativně v pořádku, musíme zveřejnit záměr k pachtu 
obecní hospody v  KD DB. RM schvaluje zveřejnění 
záměru k  pachtu obecního hostince s  kuchyní v  KD 
Dolní Bukovsko. K  hostinci patří restaurace a  kuchyně 
v  přízemí a  technické zázemí a  sklady v  podzemním 
podlaží. Výše pachtovného bude předmětem dohody. 
Hlasování: 4/1/0. 

Radě městyse byl předložen návrh RO č. 6 – 
proúčtování daně z  příjmu právnických osob za  obce 
(technická operace), RO č. 7 – změna v  příjmové 
a výdajové části v  součtu o příjmy ve výši 200  tisíc Kč. 
RO č. 8 – změna v příjmové a výdajové části o 13 tisíc Kč. 
RM schvaluje rozpočtové opatření č. 6, 7 a č. 8.

Zápis z 8. jednání Rady městyse Dolní Bukovsko ze dne 24. 4. 2023

Z úřadu městyse

Přítomni: všichni radní
Projednáno: RM provedla kontrolu došlých faktur 

a  platby provedené přes pokladnu. Stav finančních 
prostředků k 29.  5. 2023 je 9  752  264 Kč. Informace 
z  Lékařského domu: začátkem května byla stavba 
zkolaudována a  nyní budoucí nájemci zajišťují kroky 
vedoucí k nastěhování. Lékárna bude v provozu od cca 
půlky června a  praktický lékař od 1.  8. 2023. Dále 
starostka informovala, že zhotovitel rekonstrukce 
fotbalového hřiště společnost Český trávník zahájila již 
práce na hřišti. V KD chybí už pouze parkety a pracuje 
se na obložení schodů. V  souvislosti s  rekonstrukcí KD 
bylo nutné zhotovit přípojku elektřiny, což dělá 
výhradně společnost EG.D, přestože máme žádost 
podanou od samého počátku rekonstrukce, přijedou toto 
zhotovit 19.  6. Na  tuto akci ještě budou navazovat 
stavební akce v rozsahu 14 dnů.

Žádost o  pronájem KD Sedlíkovice za  účelem 
rodinné oslavy zaslal občan ze Sedlíkovic. RM schvaluje 
nájem KD v Sedlíkovicích za obvyklou částku 1 000 Kč 
na den 17. 6. 2023. Hlasování: 5/0/0.

RM schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí 
o  zřízení věcného břemene – spočívající v  uzemnění 
kabelového vedení NN na pozemku parc. 1146/23, 807/6 
v kú Pelejovice u Dolního Bukovska se společností EG.D, 
a.s. za úplatu 2 000 Kč bez DPH. Hlasování: 5/0/0.

Žádost o  pronájem KD Sedlíkovice za  účelem 
koňských závodů zaslala žadatelka ze Sedlíkovic na dny 
17.  6. a 2.  9. 2023. RM schvaluje nájem KD 
v  Sedlíkovicích za  částku 1000 Kč na dny 17.  6. a 2.  9. 
2023. Hlasování: 5/0/0.

Žádost o  pronájem KD Sedlíkovice za  účelem 
rodinné oslavy zaslala žadatelka na 17.  11.  2023. RM 
schvaluje nájem KD v Sedlíkovicích za obvyklou částku 
1 000 Kč na den 17. 11. 2023. Hlasování: 5/0/0.

Žádost o pronájem Obecní místnosti ve Bzí za účelem 
rodinné oslavy zaslala žadatelka ze  Bzí na  termín od 
19. do 24. 7. 2023. RM schvaluje nájem ve dnech 19. do 
24.  7. 2023 KD ve  Bzí za  částku 1  000  Kč. Hlasování: 
5/0/0.

 Matrikářka Olga Machová předložila k  vyřešení 
kachlová kamna pořízená v  roce 2020 do  domu čp. 33 
v DB za částku 28 442,- Kč. Nyní je máme stále v evidenci 
majetku, tedy starostka navrhuje kamna odepsat 
z  evidence majetku. RM schvaluje odepsání movitého 
majetku – kachlových kamen v pořizovací ceně 28 442,-
Kč. Hlasování: 5/0/0.

Starostka informovala radní o  delegaci komise 
Vesnice roku, která přijede v počtu 11  lidí dne 20.  6. v 
15:30. Zdrží se 2 hodiny a rádi by viděli co nejvíce z obce 
a  neměla by to být one-woman show, proto požádala 
ostatní o pomoc s akcí.

Zápis z 9. jednání Rady městyse Dolní Bukovsko ze dne 29. 5. 2023
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Starostka informovala o  žádosti pořadatelky 
koňských závodů ze Sedlíkovic o příspěvek na tuto akci. 
Starostka navrhuje schválit příspěvek ve  výši 5  000 Kč 

na  tuto akci. RM schvaluje příspěvek ve  výši 5  000 Kč 
pořadatelce koňských závodů. Hlasování: 5/0/0.

5. zasedání Zastupitelstva městyse Dolní Bukovsko ze dne 2. 5. 2023

Z úřadu městyse

Přítomni: zastupitelé kromě omluvených Ing. Jana 
Bořuty, Bc. Jiřího Matouška

Hosté: Karel Jedlička – odborný lesní hospodář 
Dotazy k činnosti rady městyse
a) Mgr. Zahradníková má dotaz k  zájemcům 

o  pronájem obecní hospody v  KD – na  zveřejněnou 
inzerci se  zatím přihlásili tři zájemci. Bude zveřejněn 
záměr pronájmu se  specifikací kritérií výběru 
a požadavky na  zajištění provozu a poté bude vhodný 
zájemce vybrán. Před zveřejněním záměru pronájmu 
bude návrh podmínek výběru zaslán P. Kohoutovi dle 
jeho požadavku k připomínkám.

b) Ing. Němec má dotaz ke  kolaudaci Lékařského 
domu – hygiena neschválila pro kolaudaci prostor 
lékárny a  byly drobné připomínky k  nebytovému 
prostoru v  patře. Příští čtvrtek proběhne kolaudace 
znovu.

c) P. Kohout má dotaz k  osazení vrat v  objektu – 
starostka uvedla, že osazení nebylo schváleno z důvodu 
zásobování lékárny, byly z projektu vypuštěny v  rámci 
schvalování dodatku.

d) Ing. Němec má dotaz, zda byla vyúčtována 
smluvní pokuta za nedodržení termínu zhotovení díla – 
starostka uvedla, že obě strany jsou si vědomy 
vzájemných závazků a pohledávek, pokuta zatím nebyla 
vyčíslena, dosud nebylo zkolaudováno.

e) Ing. Němec má dotaz k  bodu č. 14 z RM č. 7 – 
investice do  uložení kabelů NN v  Popovicích – p. 
Malecha vysvětlil, že problém vznikl nesouhlasným 
stanoviskem tehdejších vlastníků pozemků k provádění 
zemních prací na  pozemcích, přestože věděli, že 
po finalizaci komplexních pozemkových úprav nebudou 
již v jejich vlastnictví, což musel projektant respektovat.

f) K dotazu na pojištění členů JSDH starostka uvedla, 
že zjistí podrobnosti. Uvedla, že dle informací získaných 
na  setkání starostů, je účast členů JSDH na  zásahu 
potřeba řešit uzavřením DPP s městysem.

Schválení pořízení změny č. 2 ÚP spočívající 
ve standardizaci ÚP

Zastupitelé projednali změnu č. 2 ÚP spočívající 
ve  standardizaci ÚP. Pořízení změny ÚP bude kryto 
dotací. ZM bere na  vědomí: stanovisko příslušného 
orgánu ochrany přírody podle zákona o ochraně přírody 
a  krajiny k  navrhovanému obsahu změny ÚP,  
stanovisko krajského úřadu jako příslušného úřadu 
k  navrhovanému obsahu změny ÚP. ZM schvaluje 
pořízení změny č. 2 ÚP Dolní Bukovsko (dále též jen 
„změna“) dle § 6 odst. 5 písm. f) a § 55a odst. 2 zákona č. 
183/2006 Sb., o  územním plánování a  stavebním řádu, 
ve  znění pozdějších předpisů (dále též jen „stavební 

zákon“), z  vlastního podnětu, pořizování změny ÚP 
zkráceným postupem dle §  55a  odst. 1  stavebního 
zákona, obsah změny ÚP – zpracovat vybrané části ÚP 
v  jednotném standardu dle §  20a  stavebního zákona,  
starostku městyse Mgr. Ivanu Makovičkovou dle §  6 
odst. 5 písm. f) stavebního zákona, jako zastupitele, který 
bude spolupracovat s pořizovatelem v oblasti územního 
plánování (např. §  47 odst. 1 a  odst. 4, 53 odst. 
1  stavebního zákona) během pořizování změny. 
Hlasování: 13/0/0.

Schválení Závěrečného účtu za rok 2022
Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje 

Závěrečný účet městyse za  rok 2022  spolu se Zprávou 
o  výsledku přezkoumání hospodaření za  rok 
2022  se  souhlasem s  celoročním hospodařením bez 
výhrad. Při přezkoumání hospodaření za  rok 2022 
nebyly zjištěny chyby a  nedostatky. Hospodaření 
městyse za rok 2022 skončilo rozpočtovaným schodkem 
ve  výši 23,051 milionů Kč. Zůstatky financí na  účtech 
městyse a  v pokladně k 31.  12.  2022 činily celkem 
9 220 667,16 Kč. Hlasování: 13/0/0. 

Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje 
Účetní závěrku za  rok 2022  s  výrokem bez výhrad 
a  p ře v e d e n í vý s l e d k u h o s p o d a ře n í v e  výš i 
17  282  849,93  Kč na  účet 432 – Výsledek hospodaření 
předcházejících účetních období. Hlasování: 13/0/0.

Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje 
rozpočtové opatření č. 9 – navýšení rozpočtu na hospo-
daření v  lesích v příjmech a výdajích o 1,5 milionu Kč. 
Hlasování: 11/0/2 (Pavel Makovička, Ing. Jan Němec).

Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje 
rozpočtové opatření č. 10 – výdaj na  gastro vybavení 
obecní hospody ve výši 2,4 milionu Kč. Hlasování: 12/ 
0/1 (Pavel Kohout).

Majetkové záležitosti – prodej, směna obecního 
majetku

a) Zastupitelé projednali prodej pozemku p.č. 99/2 
o  výměře 36 m2 v  k.ú. Dolní Bukovsko. Smluvní cena 
byla po diskusi dohodnuta ve výši 75 Kč za 1 m2. Snížení 
kupní ceny oproti navrhovaným 200  Kč za 1 m2  bylo 
zdůvodněno vedením kanalizace, která je ve vlastnictví 
městyse a prodávaný pozemek bude zatížen služebností 
již existující inženýrské sítě – vedení kanalizace – 
ve  prospěch městyse. Zástupkyně žadatele navrhla, že 
zpracuje kupní smlouvu a smlouvu o zřízení služebnosti 
dle dohody mezi prodávajícím (městys) a kupujícím. ZM 
schvaluje prodej pozemku pč. 99/2 o výměře 36 m2 v k.ú. 
Dolní Bukovsko žadateli za dohodnutou cenu 75 Kč za 
1  m2. Poplatek za  návrh na  vklad uhradí kupující. 
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Hlasování: 13/0/0. ZM schvaluje uzavření smlouvy 
o zřízení služebnosti již existující inženýrské sítě – vedení 
kanalizace – k  poz. pč. 624/18 a 99/1 ve  vlastnictví 
žadatele, kdy městys bude strana oprávněná a  žadatel 
strana povinná. Věcné břemeno služebnosti se  zřizuje 
bezúplatně. Pokud bude pro vklad do  KN potřeba 
pořídit geometrický plán, bude jeho úhrada rozdělena 
mezi oba účastníky rovným dílem. Hlasování: 13/0/0. 

b) Starostka předložila zastupitelům návrh záměru 
prodeje obecních pozemků v  Radonicích. V  důsledku 
standardizace ÚP a  následných změn stávajícího ÚP 
může být dle stávajících ekologických opatření městysu 
snižováno zastavitelné území, pokud nebylo využito. 
V  Radonicích má městys dle stávajícího ÚP 19 parcel. 
Aby bylo možné prodat parcely dle ÚP nazvané Z. RA. 4 
a Z. RA. 5 mělo by být území zasíťováno, což je v  tuto 
chvíli pro městys nákladné, navíc v  současné situaci 
nelze správně předjímat konkrétní zájem o  parcely 
v Radonicích. Proto starostka navrhuje zkusit prodat 2 
parcely, na kterých je možné stavět bez velkých investic 
ze strany městyse. Jedná se o část pozemku pč. 2237 část 
A  a B  v kú Radonice u  Drahotěšic, každá o  výměře 
1  000  m2. Starostka navrhuje prodej uskutečnit 
obálkovou metodou nejvyšší nabídce s  nejnižším 
podáním ve výši 1 200 Kč/m2. ZM schvaluje zveřejnění 
záměru prodeje části pozemku pč. 2237 v  kú Radonice 
u Drahotěšic, a  to část A a B, každá o výměře 1 000 m2. 
Prodej bude uskutečněn obálkovou metodou nejvyšší 
nabídce, nejnižší podání je 1 200 Kč/m2. Podání nabídek 
bude do 16.  6. 2023. Hlasování: 10/0/3 (Pavel Kohout, 
Pavel Makovička, Ing. Jan Němec).

c) Starostka seznámila zastupitele s  jednáním 
o směně pozemků se společností LOXIA Consulting s.r.o. 
Směna je navrhována za  účelem vybudování chodníků 
v  osadě Bzí. ZM schvaluje zveřejnění záměru směny 
pozemků dle přiloženého plánku (návrhu nového GP) 
část pozemku pč. 1645/4 v  kú Bzí o  výměře 108  m2 
ve vlastnictví Městyse Dolní Bukovsko za část pozemku 
pč. 11 v kú Bzí o výměře 108 m2 ve vlastnictví společnosti 
LOXIA Consulting s.r.o. Hlasování: 13/0/0.

d) Zastupitelům byla předložena žádost o  směnu 
části pozemku pč. 244/9 ve  vlastnictví žadatele 
a pozemku pč. 250/11 ve  vlastnictví městyse oba v  kú 
Dolní Bukovsko. ZM schvaluje zveřejnění záměru směny 
části pozemku pč. 244/9 o výměře 17 m2 ve vlastnictví 
žadatele a  pč. 250/11 o  výměře 15  m2 ve  vlastnictví 
městyse, oba v kú Dolní Bukovsko. Hlasování: 13/0/0.

Různé
a) Z  důvodu nedostatečného počtu členů JSDH 

Radonice navrhuje starostka po  poradě s  hasiči zrušit 
tuto zásahovou jednotku. Záležitost byla projednána 
s  velitelem SDH Radonice. SDH bude v  Radonicích 
fungovat i  nadále, stejně tak radonickým zůstane 
majetek, který jim byl v rámci JPO pořízen. ZM schvaluje 
zrušení JPO V. Radonice. Hlasování: 13/0/0.

b) Starostka informovala zastupitele o  přihlášení 
městyse do soutěže Vesnice roku.

c) Starosta obce Hartmanice požádal městys 
o  zajištění požární ochrany na území obce Hartmanice. 
K realizace je potřeba schválení a uzavření veřejnoprávní 
smlouvy mezi městysem Dolní Bukovsko a  obcí 
Hartmanice. ZM schvaluje uzavření veřejnoprávní 
smlouvy o  zajištění požární ochrany na  území obce 
Hartmanice na  úplatu 10  tisíc Kč ročně. Hlasování: 
13/0/0.

d) Zastupitelům byl ke  schválení předložen 
Strategický rámec Místního akčního plánu v  projektu 
MAP II v  ORP Týn nad Vltavou. ZM schvaluje 
Strategický rámec Místního akčního plánu v  projektu 
MAP II v ORP Týn nad Vltavou. Hlasování: 13/0/0.

e) Zastupitelé diskutovali o  řešení nové podlahy 
v  sále KD. KD je objekt potýkající se  s velkou vlhkostí. 
Stávající parkety, které byly plánovány pouze 
rekonstruovat, se zvedly, ukázalo se, že nejsou přilepené, 
nelze je tedy pouze renovovat, neboť parketová bruska je 
vibrační a  parkety by nedržely na  místě. Někteří 
zastupitelé sdělili, že to je známý fakt, že parkety v KD 
se  zvedají, na  což starostka reagovala dotazem, proč to 
teda za  léta přípravy projektu nikdo nesdělil aspoň 
projektantovi, když se nyní ukazuje, že je to dlouhodobá 
záležitost, o  které se  obecně vědělo. Zastupitelé 
diskutovali o  vhodné krytině, zhotovitel stavby 
doporučuje vinyl za  příplatek po  odečtení prací 
za renovaci ve výši 492  tisíc Kč celkem. Po diskusi bylo 
domluveno, že starostka poptá cenovou nabídku 
na  kombinovanou plochu – sál parkety, přísálí dlažba, 
příp. vinylový povrch. Starostka navrhla, že poptá v  co 
nejkratší lhůtě zhotovitele a  poté svolá mimořádné 
jednání ZM pro schválení řešení, určitě to bude v příštím 
týdnu. 

f) P. Tůma vznesl opakovanou stížnost na  volné 
pobíhání nebezpečného psa v  lokalitě Nového Dvora. 
Stížnosti se  opakují. Starostka bude řešit záležitost 
v mezích platné legislativy.

g) P. Makovička vznesl několik dotazů k  lesu 
a činnosti OLH. Starostka mu sdělila, že OLH se účastní 
obvykle jednání ZM a  že P. Makovička měl opakovaně 
možnost dotázat se přímo jeho, že ona na některé dotazy, 
jako např. zda-li se  probírka stromů v  lesích městyse 
neprovádí moc nahusto, neumí správně odpovědět a že ji 
to přijde logické, neboť na tyto činnosti má městys právě 
odborného lesního hospodáře. Ing. Němec reagoval, že 
hospodaření v  lesích, přestože má městys OLH 
zodpovědnost za hospodaření lesích má RM a té se musí 
OLH zodpovídat a  pravidelně předkládat zprávy 
o hospodaření v obecních lesích ZM. P. Tůma uvedl, že 
přesně tak se  i  děje, navíc OLH se  osobně účastní 
na  zasedáních zastupitelstva. Uspořádal min. 
tříhodinovou prohlídku po  lesích městyse za účasti celé 
rady zastupitelů. Tato možnost tady minimálně deset let 
dozadu nebyla. Starostka uvedla, že ví, co se  v  lesích 

Z úřadu městyse
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dělá, ale nedovede sama posoudit, zda je probírka 
v lesích dělána moc nahusto, stejně tak, jako není takřka 
nikdo z přítomných schopen posoudit, jak to má správně 
být. Na  to Z. Tůma reagoval, že P. Makovičkovi bylo 
opakovaně nabízeno, aby se  stal osobou, která bude 
činnost našeho OLH koordinovat a spolupracovat s ním, 
je dáno, že to musí být zastupitel, nikoli však starostka 
nebo místostarosta. P. Makovička toto odmítá. Následně 
byl k  diskusi přivolán OLH K. Jedlička, aby mohl 
vysvětlit některé věci, na  které se  P. Makovička 
dotazoval. V  rámci diskuse se  tedy řešily mj. probírky 
v lese. K Jedlička uvedl, že jsou dělány tak, jak mají být, 
P. Makovička reagoval, že to tak není. Zpochybňoval 
objem těžeb v uplynulém období, K. Jedlička reagoval, že 
takto je to v souladu s odborným lesním plánem na toto 
decennium, jehož zpracování zadával ještě jeho 
předchůdce. P. Makovička se  vyslovil proti používání 
harvestoru v  lesích. V  obdobném duchu probíhala 
diskuse ještě několik minut. Ing. Němec dodal, že mu K. 
Jedlička slíbil, že upraví cesty po harvestoru, na což mu 
K. Jedlička odpověděl, že toto nebylo dosud možno 

v  plné míře provést, neboť uplynulé období bylo 
deštivější, než bývá v posledních letech zvykem a nelze 
zajet nyní bagrem do  lesa, ale jakmile to možné bude, 
budou cesty upraveny. Ing. Němec reagoval, že tím 
vzniknou vícenáklady, protože úpravu cest bude muset 
zaplatit městys. P. Tůma uvedl, že se  s  úpravou cest 
po  těžbě počítalo, stejně tak, jako se  musí z  důvodu 
podmáčeného lesního terénu městys upravovat cesty 
po  těžbě jinou technikou, která poškozuje podmáčené 
cesty stejně jako harvestor. Ing. Němec byl již 
po  několikáté vyzván k  návštěvě lesa společně s OLH, 
aby na vlastní oči viděl tuto skutečnost.

h) Ing. Němec vytýká OLH, že nedodal konkrétní 
plán činnosti včetně konkrétních čísel na rok dopředu. P. 
Makovička požaduje plán pěstební činnosti na tento rok. 
Během bouřlivé diskuse opustilo jednání několik 
zastupitelů, tedy byla následně ukončena. Do  příštího 
jednání ZM (před prázdninami) budou předloženy 
požadované plány činnosti.

6. zasedání Zastupitelstva městyse Dolní Bukovsko ze dne 11. 5. 2023

Z úřadu městyse

Přítomni: zastupitelé kromě omluvených MUDr. 
Venduly Fajtlové, Bc. Pavlíny Kovaříkové, Pavla 
Makovičky, Ing. Jana Němce, Host: Ing. Michal Pospíšil, 
stavbyvedoucí DV Stav s.r.o.

Schválení víceprací na rekonstrukci KD
Rekonstrukce podlahy v  sále. Zastupitelé projednali 

obě předem zaslané varianty, kdy jedna spočívá 
v  položení vinylu v  hodnotě 498  046  Kč a  druhá 
v  položení parket v  hodnotě 1  294  496  Kč bez DPH. 
Z  diskuse vyplynulo, že zastupitelé si jsou vědomi 
vzdušné vlhkosti, která zapříčiňuje zvedání parket. 
Starostka uvádí, že toto bude řešeno příští rok, kdy bude 
sanován sklep pod podiem, kde je nyní voda a vlhkost. 
Bude tam pravděpodobně vybetonovaná podlaha, 
budova bude okopaná zvenku a  řešeno bude rovněž 
úpravou povrchu cesty zezadu budovy KD, protože je 
povrch sálu pod rovinou příjezdové komunikace. P. 
Kohout upozorňuje na dle něho nedostatečnou kapacitu 
svodu střechy. P. Malecha upozornil, že do svodu střechy 
sálu je svedena i  střecha sousedky. Starostka rovnou 
požádala P. Malechu, aby ve  spolupráci s  přítomným 
zástupcem zhotovitele věc prověřil a i případně o návrh 
řešení, pokud se to potvrdí.

Co se  týká samotného povrchu, starostka shrnula 
poznatky z dnešního kontrolního dne, kde bylo řečeno, 
že vinyl je trvanlivější, avšak citlivější na vlhkost. Lépe 
se s ním však pracuje. Obě krytiny by byly položeny tzv. 
do  řetízku, tedy nikoli stromečku tak, jak bývalo před 
desítkami let zvykem. Poptat kombinovanou plochu se 
nejeví účelné, neboť v důsledku různých mocností krytin 
by vznikl výškový rozdíl, jehož úprava do roviny je 
neúměrně nákladná. Zastupitelé jsou přesvědčeni, že 
parkety jsou věčné a rozhodně vhodnější pro tento druh 
stavby i s ohledem na využití KD. Starostka shrnula, že 
i když se  jedná o vyšší investici do krytiny, v horizontu 
let není ta částka pro rozpočet městyse neúnosná. Neboť 
v  tento moment sice městys nemá vysoký zůstatek 
na  účtu, ale měsíčně peníze chodí dle plánu. Starostka 
ještě dodala, že parkety mají vliv na  termín dokončení 
stavby, kdy předpokládaný termín dokončení je 20.  6. 
2023. Zastupitelstvo městyse Dolní Bukovsko schvaluje 
uzavření dodatku č. 2 se zhotovitelem rekonstrukce KD 
DB společností DV Stav s.r.o. spočívající ve  výměně 
podlahové krytiny – parket (oproti sjednané opravě 
původních parket) a  tím navýšení ceny díla o 
1 294 496 Kč + DPH a ve změně termínu dokončení díla – 
20. 6. 2023. Hlasování: 11/0/0.
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 I  letošní rok jsme s  dětmi byli pozváni do místní 
Hasičské zbrojnice v  Dolním Bukovsku. Děti už 
se nemohly dočkat a byly celé zvědavé a natěšené, co vše 
uvidí a prožijí. V pondělí 5. června se dočkaly a společně 
všechny 3  třídy vyrazily pěšky směr k  hasičárně. 
Na místě nás vítali místní hasiči, kteří pro nás měli vše 
důkladně připravené. Pro děti byla připravena tři 
stanoviště. Měly možnost vyzkoušet si svou obratnost 
a zdatnost při zdolávání překážkové dráhy, kde prolézaly 
tunelem, přecházely lávku a  na  závěr stříkaly hadicí 
na terč. Na dalším stanovišti byla ukázka hasičského auta 
a  jeho potřebného vybavení k  zásahům. Děti měly 
možnost vidět také klubovnu, kde obdivovaly vítězné 
poháry, prohlédly si hasičské oblečení a obuv. Kdo chtěl, 
mohl si vyzkoušet hasičskou přilbu. Uvnitř klubovny si 
společně všichni poskládali maxi puzzle s  hasičskou 
tématikou a  byly seznámeni se  základními telefonními 
čísly záchranných sborů. Nakonec nechyběla ani 
skutečná ukázka zásahu hasičů při hašení hořící slámy. 
Za  šikovnost při plnění úkolů byly děti pohoštěny 
párkem v rohlíku a limonádou. Plni zážitků na závěr děti 
nastoupily do hasičských aut a jely zpátky do školky.

Velké poděkování patří všem hasičům, hasičkám 
za  jejich čas, který nám věnovali. Za  výbornou 
organizaci a krásné dopoledne, které pro děti připravili. 

Lenka Bártová

Rej čarodějnic

Ze školky

 Blížilo se 30. dubna a u nás ve školce začaly velké 
přípravy na  „čarodějnický rej“. V  každé třídě si děti 
společně vytvoř i ly svou „čarodě jnici“, které 
nezapomněly také vymyslet jméno. V pátek 28. dubna 
čarodějnický rej vypukl. Do  tříd se ráno scházeli samé 
čarodějky a  čarodějové. Někteří dokonce přiletěli 
na  koštěti! Čarodějnický rej začal společným tancem 
okolo „ohně“. Poté se  pustili do  vaření barevných 
lektvarů a  nechyběly také čarodějné úkoly a  soutěže. 
Nakonec se všechny třídy sešly na školní zahradě, kde 
společně své čarodějnice upálily na ohni. Samozřejmě 
jim na šťastný let nezapomněly zamávat.

Lenka Bártová

Den dětí u hasičů
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Ke Dni dětí byla pozvána celá Mateřská škola a děti z 1. až 3. třídy ZŠ 
na výbornou zmrzlinu od Marušky.  

Maruško, ještě jednou moc děkujeme.

Lomnická atletická olympiáda 2023

Ze školky a školy

V období Velikonoc jsme byli na exkurzi v drůbežárně Dolní Bukovsko 
na vylíhnutá kuřátka.  

Děkujeme paní Kokešové a kolektivu za pozvání 
a zorganizování této akce.

Medailové úspěchy: 
Mladší žáci
Pinc Vladimír – 1. místo (skok daleký), 1. místo (běh 60 metrů) 
Tůma Matyáš – 2. místo (běh 60 metrů), 3. místo (skok daleký) 
Prokešová Ellen – 2. místo (běh 60 metrů), 2. místo (skok daleký) 
Vítová Klára – 3. místo (běh 100 metrů) 
Kokeš Marek – 1. místo (běh 200 metrů), 3. místo (běh 800 metrů) 
Pinc Vladimír, Frolík Adam, Tůma Matyáš, Kokeš Hynek – 1. místo (štafeta) 
Starší žáci: 
Landa Ladislav – 3. místo (běh 100 metrů)
Zetocha Jan – 2. místo (běh 400 metrů)
Pincová Karolína, Kovaříková Natálie, Šnorková Adéla, Kořínková Tereza – 2. místo (štafeta 400 metrů) 
Zetocha Jan, Landa Ladislav, Kubal Kryštof, Hanzlík Dalibor – 3. místo (štafeta 400 metrů)

Dne 29.  května se  konala tradiční atletická soutěž 
v  Lomnici nad Lužnicí a  naše škola se  samozřejmě 
zúčastnila. Vypravilo se  přes čtyřicet sportovců z  celé 
školy. Na  žáky čekaly různorodé atletické disciplíny 
ve svých věkových kategoriích. Konkurence byla veliká, 
protože se  zúčastnilo devět škol. Celý den za krásného 

počasí podávali žáci naší školy výborné výkony. 
Bukovská škola ve  velké konkurenci skončila 
na krásném třetím místě se 14 medailemi, z toho získala 
4 zlaté. Reprezentantům moc děkujeme a  ještě jednou 
gratulujeme ke sportovním výkonům!

Radek Hřivnáč
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V  květnu, společně se  čtvrtou třídou, která jela navštívit 
dětské dopravní hřiště v Soběslavi, jsme vyrazili na pěší výlet 
na  rozhlednu Svákov. Zpočátku mezi dětmi panovala zvláštní 
atmosféra, protože se  jednalo o  výlet v  přírodě, bez možnosti 
nákupu, a tak byly jisté obavy z toho, že nás čeká hrozná nuda. 
Naštěstí bylo vše jinak. Procházeli jsme krásnou přírodou podél 
řeky Lužnice, dozvěděli jsme se  spoustu zajímavostí z naučné 
tabule, prošli jsme si křížovou cestu, navštívili jsme kapli Panny 
Marie Bolestné, ochutnali vodu ze svákovského pramene, která 
je odpradávna považována za zázračnou a léčivou a pokračovali 
jsme na  rozhlednu, ze  které jsme měli pohled na  Soběslav 
a okolí jako na dlani. Všem se výlet moc líbil. Aby si děti mohly 
užít i  tolik oblíbené nakupování, zvolili jsme ještě jeden výlet, 
tentokrát do města. 

V úterý 13.  června jsme vyrazili na  náš poslední společný 
školní výlet do Jindřichova Hradce. Do Veselí nad Lužnicí jsme 
se dostali za pomoci ochotných rodičů. Pak jsme si užívali jízdu 
vlakem. Navštívili jsme zámek, kde na  nás čekala pohádka 
Jezerní královna, dětská prohlídka zámku i výstup na  Černou 
věž. V  zámeckých zahradách jsme si odpočinuli a  naše cesta 
směřovala do  města. Tam se  dětem splnil očekávaný sen 
svobodného nakupování. Rozděleni do  skupinek měli necelou 
hodinku pro sebe. Na  závěr nás čekala vodní show a  pobyt 
na  dětském hřišti. Po  řádném vyběhání a  odpočinku jsme 
se opět přesunuli na vlakové nádraží a spokojeně odjeli domů.

Hana Fišerová

Ze školy

Výletníci ze 3. třídy
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Zpátky v Londýně

Ze školy

Dne 7.  června 2023 jsme opět po  několika letech 
s  žáky naší školy vyrazili do  Londýna a  náš výlet byl 
opět velice zdařilý. Zblízka jsme viděli nejznámější 
londýnské památky, např. sídlo britské vlády a  věž 
se  zvonem Big Ben, Buckinghamský palác, Trafalgarské 
náměstí či most Tower Bridge – měli jsme obrovské štěstí 
vidět tento most otevřený. Některá známá místa jsme 
přímo navštívili – např. palác a  pevnost Tower of 
London, kde jsme si mohli prohlédnout britské 
korunovační klenoty, filmová studia Harryho Pottera – 
tam si v reálných kulisách užili zejména milovníci filmů 
o  tomto slavném chlapci, britský bitevní křižník HMS 
Belfast či městečko Windsor. Projeli jsme se  na 
vyhlídkovém kole London Eye i lodí po Temži. Cestovali 
jsme londýnským metrem nebo typickým červeným 
dvoupatrovým autobusem. I  tentokrát byly děti 
ubytované v  anglických rodinách, kde mohly pilovat 
svou angličtinu. Přálo nám i  počasí, anglické deštivé 
se nám vyhnulo a celým naším londýnským putováním 
nás provázelo sluníčko, takže mimo dlouhých čekacích 
front nám nic náladu nekazilo. A co si o  těch pár dnech 
strávených v hlavním městě Spojeného království myslí 
naši žáci? Tady jsou jejich odpovědi: 

„Výlet do Londýna se mi moc líbil. Nejvíce se mi asi 
líbila plavba lodí po Temži a London Eye, ale příště bych 
to nějak udělal, aby šla přeskočit ta dlouhá fronta.“

„Bylo to super. Cesta nebyla tak hrozná, jak jsem 
čekala. První den byl hodně náročný, ale hezký. 
Průvodce měl všechno dobře připravené. Naše rodina 
byla moc hodná. Snažili se mluvit pomalu, abychom jim 
rozuměli. Jídlo bylo výborné. Vadil mi jen krátký 
rozchod v Oxford Street, nedostali jsme se do obchodů, 
kam jsme chtěli. Ale celkově mě to hodně bavilo a  jsem 
ráda, že jsem mohla jet.“

„Program se  mi líbil. Pobytu u  rodin nemám co 
vytknout. Jídlo bylo vždy dobré a chovali se k nám vždy 
hezky. K  zájezdu nemám žádné proti. Přejezdy 
autobusem se  zvládnout daly a  počasí nám nemohlo 
vyjít lepší.“

„Anglie byla super. Jen škoda, že to bylo tak krátké, 
ale i přesto jsme, podle mne, navštívili a viděli spoustu 
zajímavých míst. Nejlepším místem byla studia Harryho 
Pottera. No, já byla v  ráji. Tři obrovské haly v  tématu 
Harryho Pottera. Ani nemůžu najít slova pro vyjádření 
své radosti – jak malé dítě na Vánoce. Za ty tři dny jsme 
toho zažili opravdu hodně a  jsem ráda, že jsem měla tu 
možnost jet. I  cestu jsme nakonec tak nějak přežili. 
Dvěma slovy… super zájezd!“ 

Mgr. Hana Pincová, Mgr. Klára Pechová
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Jedeme do Národního divadla

Dne 31.  5. navštívili žáci z  druhého stupně hlavní 
město Prahu. Jako hlavní bod programu byla návštěva 
představení Kráska a  zvíře v  Národním divadle 
a prohlídka jeho budovy. 

V  dopoledních hodinách si žáci společně prohlédli 
kryptu a  kostel sv. Cyrila a  Metoděje a  seznámili 
se  s  historií tohoto místa, o  kterém jsme se  učili 
v  hodinách dějepisu. Odpoledne jsme se pro odlehčení 
vydali do Muzea fantastických iluzí a získali tak spoustu 

zajímavých fotografií. Zároveň jsme se poučili o tom, jak 
fungují nejrůznější optické iluze. 

Výlet jsme poté završili návštěvou Národního 
divadla, kde jsme zhlédli krásné i  trochu strašidelné 
představení Kráska a  zvíře. Celý den byl povedený 
a  všichni se  plni dojmů vrátili v  pozdních nočních 
hodinách domů.

Kateřina Mikešová

Kytary v Radonicích

Ze školy

V pátek 12. května jsme v naší radonické hospůdce 
přivítali šest kytaristů ze Ševětína. Společně jsme si 
zazpívali nejen písničky od Tučného, Matušky, ale také 
trampské písničky, které si pamatujeme od táborových 
ohňů. Kdo má tento druh hudby rád, tak odcházel 
nadmíru spokojený a rovnou jsme se smluvili, že na 
podzim si akci zopakujeme. 

Za osadní výbor Marie Kapinusová

Oranžový rok v městysi
Oranžový rok v městysi odstartoval Během barvami 

a Oslavami 700 let městyse Dolní Bukovsko.
V rámci Oranžového roku nás čekají ještě následující 

kulturní akce:

7. - 9. 7. Pouť na Horním Bukovsku
15. 7. Letní kino na hřišti
16. 9. Pohádková cesta v Dolním Bukovsku

Rok 2023 je v pořadí 18. rokem úspěšné spolupráce a 
partnerství s Jadernou elektrárnou Temelín Skupiny 
ČEZ při pořádání kulturních, společenských a 
sportovních akcí v našem městysi. Děkujeme Jaderné 
elektrárně Temelín Skupiny ČEZ za finanční podporu, 
které si velmi vážíme.
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Letos jsme se  rozhodli oslavit Den dětí trochu 
netradičně. Hřiště prochází rekonstrukcí, a  proto jsme 
uspořádali rodinný běh barvami. Nejednalo se o  závod 
jako takový – tedy nebylo hlavním cílem vyhrát, být 
první, zaběhnout nejlepší čas, ale pořádně si užít 
odpoledne. 

Naplánovali jsme trasu ulicemi našeho městyse, 
vyznačili šipkami kudy kam, počasí bylo ideální, a  tak 
nic nebránilo tomu, abychom začali. První závodníci 
v bílých tričkách se začali scházet odpoledne na horním 
hřišti, vyzvedli si startovní čísla, sáčky s  barevným 
práškem a začala ta pravá zábava. Děti i dospělí po sobě 
s radostí házeli barvy a krátili si tak čekání na start. 

Před závodem bylo třeba se pořádně protáhnout a o 
to se  postarala svou svižnou rozcvičkou paní Klára 
Šafářová. A  už tu byl start – ten probíhal ve  třech 
etapách. Na  trase pak byly pro závodníky připravené 
4  barevné zóny, ve  kterých jsme je ještě náležitě 
přizdobili, a tak do cíle doběhli všichni opravdu barvení 
jako velikonoční vajíčka. Zde každý získal medaili, žízeň 

uhasil Bukovskou vodou a  hlad zahnal upečeným 
perníkem od místních žen. 

A aby toho nebylo málo, hasiči si pro děti připravili 
pěnu, a  tím vyvrcholilo krásné sportovní odpoledne. 
Počasí bylo objednané, akce se moc líbila, a tak se i příští 
rok můžete těšit na odpoledne plné barviček.

Děkujeme všem, kteří podali pomocnou ruku při 
organizování akce a také Jaderné elektrárně Temelín 
Skupiny ČEZ za finanční podporu v rámci Oranžového 
roku.

Hana Pourová

Běh barvami

Ze života v městysi
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Šestnáctý ročník radonického nohejbalu

Ze života v městysi

Báječný nápad! Pojedeme zase na  výlet. Kam? No 
přece probudit svatého Václava a  pak jen tak na  skok 
o d b o č í m e n a  h r a d K á m e n . K d o n á s z v e ? 
„Dědouškové“ z Horního Bukovska a obec Hartmanice. 
S  kým? No přeci s  tradičním usměvavým řidičem 
z  Veselí na  Lužnicí panem Menhartem. Termín: 
20. května 2023, sraz na Guberňácké návsi, odjezd v 7.30. 
Tyto nutné údaje uvádím proto, abych po  té náročné, 
tedy alespoň pro mne náročné cestě na  něco nebo 
na někoho nezapomněl. No vidíte a už se málem stalo! 
Vše to spískal Míra Klika s  těma „dědouškama“. A  teď 
už lezu do  autobusu, pohodlně se  uvelebím vedle 

manželky a  jedeme směr Hartmanice, kde přistupují 
zbývající cestovatelé. Včetně malého Pavlíka, vnuka 
rodiny Dudlíčkovy. Když to zvládne ten dva a půl roku 
starý prcek, pak i já se svižně vyšplhám až na rozhlednu. 
Jedeme, kolem nás žloutnou lány řepky, až si v duchu 
říkám, že už se ani jiné obiloviny nepěstují. Tamhle žlutá, 
tuhle žlutá, tam na kopci ohromný žlutý lán. Pastva pro 
oko i včeličky, určitě bude řepkový olej levnější, nebo ne? 
Uvidíme! Kra j ina mění ráz , rovina přechází 
v  pahorkatinu, malebné kopečky, hezké vesničky 
a za necelé dvě hodiny projíždíme městysem Louňovice 
pod Blaníkem. Ty dva kopečky před námi jsou Blaníky. 

Když jsou nohy chatrné… 

Dne 27.  5. se  tradičně konal v  Radonicích již 
16. ročník nohejbalového turnaje – Memoriálu Františka 
Trendy. Počasí nakonec mile překvapilo a konečně jsme 
si mohli užít jarní sobotu. Letos se  účastnilo 
13 soutěžních dvojic nejrůznějšího věkového zastoupení. 
Dvojice byly tvořeny pouze muži. Věkový rozptyl byl 
od třinácti takřka do sedmdesáti let. Hráči dorazili z celé 
republiky, někteří hráči přijeli z daleka, zastoupení měla 
Praha, Morava i Vysočina. Hráčům po  celý den fandili 
rodinní příslušníci. Zábava byla i pro ty nejmenší, kteří 
v pauzách mezi zápasy a dále pak po skončení turnaje si 
sami zkoušeli hrát nohejbal. Letos se  na prvním místě 
umístila tradiční dvojice Honza Kovář a  Míra Kaiser, 
kteří loni skončili druzí. Tato dvojice má na kontě nejvíce 
výher, přestože oba hráči již překročili čtyřicítku, stále 
hrají jako mladíci. Druhé místo obsadila také osvědčená 
dvojice ve  složení Maxa a Dušátko. Pan Maxa byl také 
vyhlášen nejstarším hráčem turnaje, ačkoli vlastně 
nevíme, kolik mu je přesně let. A  na  třetím místě 
se  umístil Petr Gališ s Mírou Studničkou. Po  celý den 
turnaje bylo k  dispozici nejen pro hráče, ale i  pro 
fanoušky pestré občerstvení. Místní i  přespolní ženy 
napekly výborné buchty a  koláče a  podávalo 

se  i  výborné uzené maso. Všem pekařkám a  řezníkovi 
Josefu Kovářovi za  to patří velký dík a  uznání. 
Pochutnali jsme si velice. Vítězové si kromě několika 
věcných cen odvážejí i  putovní pohár a  uvidíme, zda 
v příštím roce obhájí své vítězství. Každopádně i za rok 
na viděnou v Radonicích. 

Ivana Makovičková
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Velký Blaník s  rozhlednou i menší, poněkud přikrčený, 
kde je prý zřícenina poutní kaple. My ovšem nejsme 
troškaři a  vyrážíme na  túru, vzhůru k  rozhledně. Sraz 
na zpáteční cestu je na parkovišti v pravé poledne. Tak 
jdeme. Cesta jen mírně stoupá, buky jsou nádherně 
zelené, poutníci se  roztáhli do  úhledného štrůdlu a  je 
nám hej. Zatím. Neustále se dívám, zda někde neuvidím 
vchod do  jeskyně, kde odpočívá svatý Václav se  svou 
armádou, ale kde nic tu nic. Snad až později. Náš pes 
Tedík se  vesele prohání lesem stejně jako ten Pavlík 
od  Dudlíčků. Však na  ně brzy dojde. Zatím došlo 
na moje záda, také Ruda se nějak loudá a támhle vzadu 
se  plíží další znavení turisté (nebudu raději jmenovat, 
abych nebyl právně stíhán), ale stoupáme. Konečně jsem 
zahlédl hlavu toho světce v přilbě, čouhá támhle vpravo 
nad cestou, a  tak se  ptám: „Kdy už Václave vyjedeš 
se svou armádou z hory, no kdy, vždyť lidé říkají, že už je 
nejhůř. No kdy?“ „Naivní člověče, víš kolikrát už mě 
budili, že je v  Čechách zle. A  nic! Byly to jen plané 
poplachy, a ty si myslíš, že už je nejhůř? Máte dost jídla? 
Máte. Skrojky chleba vyhazujete do popelnic a pivo teče 
proudem i  v malých pivovarech, každý si vozí pozadí 
v autě a už mě neotravuj, jdu si zase lehnout ke svému 
vojsku.“ Mlčím a lezu až k rozcestí, kde jsou dvě cedule: 
pro zdatné turisty 300 m a na druhé je nápis: mírná cesta 
pro méně zdatné. Náš Honza upozorňuje, že ta mírná 
cesta končí pod vrcholem, na nějž se musí také šplhat. 
Volím tedy strmou cestu mezi padlými stromy a balvany. 
Malý Pavlík vesele stoupá, utíká, vrací se  jako náš pes 
Tedík a  já se zastavuji, funím, hekám, tu mě bolí, tu mě 
píchá… Ale pokračuji. Ještě 200 m, ještě 150, malý Pavlík 
už je o padesát metrů výše, pode mnou někdo funí (tedy 
ve  svahu) a  lezeme dál. Dvacet metrů, támhle čouhá 
rozhledna, deset metrů, cíl. Hurá! Na  rozhlednu ale 
nepolezu, piju pivo a  koukám, kolik hrdinů už sedí 
u stolu a svačí. Dám si kávu a ptám se: „Kolik schodů je 
nutný vyšlápnou až na rozhlednu?“ „Sto sedm, mladíku, 
hlásí prodavač vstupenek, a  tak přece jen šplhám. 
Opravdu jen sto sedm schodů – a  dívám se  do kraje. 
V  dálce je trochu opar, ale výhled do  té zeleně 
prošpikované řepkovými lány je nádherný. Po  sestupu 
jsem zjistil, že všichni, i  ti staříci, „dědouškové 
z Horního“ dorazili do  cíle, po  chvíli začínáme pomalu 
scházet zase dolů k  parkovišti. Šlape se mi nějak lépe, 

a  tak se  nás pár málo unavených výletníků vypravilo 
pěšourem do Louňovic, kde nás čeká zámecká hospoda 
s dobrým obědem. Přestože připomíná restauraci z dob 
rozvinutého socialismu, mají dobrého kuchaře a všichni 

si libují. Já také. Kachnička s bramborovým knedlíkem, 
červeným zelím neměla chybu a  pivo jen sládlo. Cesta 
k hradu Kámen je příjemná, podřimuji (a nejen já) a brzy 
jsme v cíli. Tamhle na skále se tyčí ten romantický hrad, 
kolem něhož jsem v minulosti mnohokrát v autě profrčel 
po  silnici, ale nikdy jej nenavštívil. Je nádherný, sedí 
pevně na skále a  je obklopen parkem či zahradou, která 
je právě nádherně rozkvetlá. Kromě muzea motocyklů je 
zde takový milý prohlídkový okruh „Trasa A“, který 
začíná ve  sklepení a  pak už klasika, vždyť to všichni 
znáte: tu obraz, tady flintičky, bambitky, hezký porcelán 
a  pěkné lovecké trofeje. Na  chodbách staré rytiny 
s ulovenou zvěří, ještě ložnice a půjdeme dál. Konečně 
jsme opět v cíli, průvodkyně se s námi loučí, my se ještě 
procházíme po  vzorně uklizené vesnici a  na  parkovišti 
se  nahrneme do  autobusu, abychom byli brzy 
na  Guberně, kde už na  nás čeká otevřená hospůdka, 
připravené ohniště, špekáčky a  orosené sklenice. 
Sluníčko nás hladí po  zádech, vuřty chutnají, chleba je 
čerstvý a  kávička báječně voní! Svatý Václave, máš 
pravdu, ještě není tak zle, abys musel vyrazit s vojskem 
na  pomoc. Tak dál spěte. Výlet je u  konce, dík všem 
organizátorům, dík panu řidiči Menhartovi a sláva nám, 
kdo máme nohy chatrné, záda bolavá, kila navíc, že jsme 
se na ten Blaník vyšplhali. Na shledanou za rok!

Karel Žižkovský

Ze života v městysi

Jednotka dobrovolných hasičů v D. Bukovsku se od 
letošního začátku roku do  poloviny června potýkala 
s  různorodými zásahy. Jednotce bylo koncem ledna 
vyhlášeno prověřovací cvičení na  záchranu osoby 
z  Radonické rozhledny za  použití AED. První letošní 
požár absolvovala jednotka 11.  února ve  večerních 
hodinách. Na  místo vyjela osádka jedné cisterny 
na ohlášený požár osobního automobilu v D. Bukovsku, 
kde spolupracovali z HZS stanice Týn n/V. Během února 

jsme ještě odstranili taktéž ve večerních hodinách spadlý 
strom u Hartmanic a za deset dnů poté ohlášený výjezd 
na požár střechy v Ševětíně. Březnové suché počasí bylo 
příčinou požáru lesního porostu u  Hrůšova. Dále 
v březnu byl zabezpečen bezpečný průjezd na  stezce u 
Nového Dvora od  nakloněného stromu. Na  přelomu 
dubna a května byl jednotce vyhlášen poplach, který byl 
překvalifikován na  planý výjezd. Jako již každoročně 
byla vyčištěna požární nádrž (koupaliště). Akce proběhla 

Jednotka dobrovolných hasičů v akci
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S  naším bufetem jsme začali na  soutěži v  Českých 
Budějovicích sobotu 22.  dubna. Týden na  to jsme 
pohostili účastníky na  náplavce při soutěži Svatého 
Floriána. První sobotu v  květnu jsme s  polní kuchyní 
zabezpečovali jarní kolo hry Plamen v Dřítni. V  pátek 
2.  6. jsme postavili na  místním tréninkovém hřišti 
všechny stany, kterými disponujeme. V  sobotu 3.  6. 
se  tam konaly oslavy 700  let městyse Dolní Bukovsko, 
kde jsme měli svůj stánek pro hosty. Týden nato nás 
čekala další větší akce, a  to Okresní soutěž v požárním 
sportu, která se  konala poprvé v  Lomnici nad Lužnicí 
v místním sportovním areálu. Již tradičně se v prostorách 
naší hasičské zbrojnice v  neděli 23.  4. konalo školení 

a  následné zkoušky na  hasiče II. třídy, hasiče III. třídy 
a strojníka, za hojné účasti členů hlavně z okolních sborů. 
V neděli 7. 5. se ve Vlachově Březí uskutečnila Jihočeská 
hasičská pouť, které se  zúčastnil starosta našeho sboru 
Stanislav Klika starší. Poslední sobotu v květnu se naše 
početná delegace zúčastnila oslav 120  let SDH Nákří. 
Obvodová soutěž se  konala v  sobotu 13.  5. od 
14.00 hodin v Hrdějovicích. Tým mužů nad 35  let se mi 
nepovedlo složit, a  tak se  obvodovky zúčastnili muži 
a ženy bez omezení. Muži skončili na celkovém 5. místě 
a ženy na leč pěkném, tak nepostupovém druhém místě.

Za SDH Dolní Bukovsko Tomáš Pavlásek, velitel sboru

Hlavní slovo měla polní kuchyně

Ze spolků

Mladí hasiči se  zúčastnili krajské soutěže "Mladý 
záchranář v  akci 2023", kterou pořádal Hasičský 
záchranný sbor Jihočeského kraje a  Krajské ředitelství 
policie Jihočeského kraje. Základní kolo plné velmi 
obtížných úkolů probíhalo on-line při účasti 130  týmů 
(650 dětí). Vyráběli jsme defibrilátory, točili videa, tvořili 
plakáty, evakuční plány, navrhovali uniformy a  to vždy 
v  časovém limitu, což bylo asi to nejtěžší. Měli jsme 
ve hře čtyři želízka v ohni. Starší žáci V.I.P. DB bohužel 
vzdali plnění pracných úkolů těsně před koncem 
prvního kola, přesto obsadili pěkné 34. místo. Bukovské 
kočičky obsadily krásné 10.  místo, Bukovské lvice 
21.  místo a  vítězem ze  všech zúčastněných s  počtem 
795  bodů se  stal tým Bukováků, který postoupil mezi 
šest nejlepších do  finálového kola, které probíhalo 
na HZS v Českých Budějovicích. Děti vyrobily pro sebe 
i  své vedoucí krásná trička, aby bylo vidět, odkud 
vlastně jsou.

Vyzvedl nás hasičský autobus, který nás dovezl 
přímo do  centra dění v  duchu opravdového zásahu, 
příjímali jsme tísňové volání a  vysílali jednotku přímo 
na Operačním a informačním středisku HZS Jihočeského 
kraje, jeli na místo v zásahovém autě, řešili mimořádnou 
událost, stříleli, prošli náročnými fyzickými testy i  jsme 
pracovali jako detektivové. V polygonu (klecový trenažér 
sloužící k orientaci v neznámém prostředí) jsme trochu 

zabloudili a možná i  to ovlivnilo celkový výsledek. Při 
slavnostním vyhlášení jsme však výskali radostí, když 
nám byl předán pohár i medaile za 2. místo! Vždyť jsme 
zde byli poprvé a hned takový úspěch! Maximálně jsme 
si celý den užili a podívali se na místa, která jsou skrytá 
pro oči veřejnosti.

Za Mladé hasiče Hana Nejedlá

Mladí hasiči Dolní Bukovsko uspěli v krajské soutěži Mladý záchranář

tradičně v  květnu. V  neděli 21.  května jednotka vyjela 
na  ohlášenou záchranu osoby za  použití AED k  obci 
Drahotěšice. Členové jednotky se podíleli na bezpečném 
průběhu kulturních a sportovních akcí pořádaných 
našim zřizovatelem. V  červnu jednotku zaměstnávalo 
odstraňování nebezpečného hmyzu v  Radonicích 
a ve Svinech.

Více informací můžete získat na našich internetových 
a stránkách, www.sdhdolníbukovsko.cz

VJ Stanislav Klika ml.
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Čas neuvěřitelně rychle plyne
jak voda v dravém potoce, 
hned je tu horké léto, 
za chvilku mrazivé Vánoce.

Nic si z toho však neděláme,
na další setkání se vždy moc těšíváme. 
Jedna věc je však jistá - 
- v naší oblíbené hospůdce přibývají neobsazená místa.

Když skončí starý rok,
je do začátku června jen větší krok. 
Blíží se touha i radost obrovská, 
opět vyjedeme na sraz do Bukovska.

Při přátelském povídání čas rychle uhání, 
takže my – přespolní – nečekáme na zavírání. 
Zdejší turistická ubytovna je obsazena Ukrajinou - 
- nezbývá než cesta domů – nemáme volbu jinou.

Věříme, že za rok nebudeme "fialky zespodu čuchat"
a na oblíbené setkání budeme rádi spěchat. 
Pivečko nebo vínečko popíjet a se spolužáky vzpomínat, 
vždyť dětství – byť poválečné – bylo překrásné a zážitky úžasné.

A pokud někomu z nás dohoří životní svíčky plamínek, 
jistě zbývající spolužáci přidají pár hezkých vzpomínek.

Za zbývající spolužáky Honza Novák – Remiš

Již 68 let od ukončení školní docházky

Ze života v městysi

Prodej vlastní kolekce oblečení

Městys Dolní Bukovsko prodává vlastní 
kolekci triček a ponožek s logem. Dámská trika 

jsou růžová nebo černá, pánská pouze černá. 
Cena za triko 260 Kč, za ponožky 140 Kč.

Zboží zakoupíte v podatelně na úřadě.
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Bukovský trh a oslavy městyse

Ze života v městysi

Nebylo lepšího plánu, jak začít oslavy 700  let 
Bukovska než uspořádat hned od  rána trh. Prodejci už 
Bukovsko znají a  rádi dorazí. Počasí nám opět velmi 
přálo a návštěvnost trhala rekordy. Být před pivovarem 
více stolů, určitě by byly plné. Není pro nás více, než 
vidět to, že rádi chodíte, posedíte, nakoupíte a pobavíte 
se  s  přáteli. Děkujeme moc za  to, že jste si udělali čas 
a  přišli. Na  oplátku vám slibujeme, že na  podzim 
se můžete těšit na další trh.

Po trhu se to pomalu, ale jistě rozuteklo, každý domů 
na oběd. Jakmile byl splněn rodinný oběd, začalo se plnit 
hřiště, kde byl připraven celodenní program. Začátek byl 
věnován převážně pamětníkům, kterým zahrála 
Hartmanická muzika.

Pro vzpomínky byla nachystána výstava dobových 
fotografií s  fakty o  Bukovsku. Pro zajímavost a  pro 
pobavení byla doplněna pracemi dětí ze základní školy 
týkající se  vzpomínek jejich babiček, ale také i  jejich 
pohledem do  budoucna Bukovska. Na  výkresech a  v 
povídkách se pak nejčastěji objevovalo velké koupaliště, 
nádraží a restaurace. Alespoň víme, kterým směrem naše 
ratolesti, naše budoucnost, Bukovsko vidí pokračovat. 
Děti ze  základní školy pod vedením svých učitelek 
a  za  doprovodu krojovaných muzikantů předvedli 
zhudebněnou scénku z  historické pověsti o  Bukovsku, 

za  což sklidily velký potlesk. Hřiště praskalo ve  švech 
a  veselou náladu ještě více podpořilo uskupení Abba 
revival. Žízeň a  hlad hasili nejen naši hasiči, ale také 
rodina Malechových a lidičky z hospody na hřišti.

Se zapadajícím sluncem přišlo šermířské vystoupení 
a poté hlavní hvězdy večera, kapela UDG naplnila hřiště 
a  na  rtech se  vylouply úsměvy, v  rukách kelímky 
s drinky z Poněšic a na rtech zněly tóny známých písní. 
Své bubenické sólo si střihl Tomášek Pourů a  zahanbit 
se nenechala ani naše paní starostka.

S  tmou přišla na  řadu písečná show, která nám 
zopakovala historii Bukovska. Ohněm doplněnou show 
pokračovala svojí tvrdší muzikou kapela Seven. Poté 
přišly na  řadu známé tváře. Kapela Marathon, jejíž 
bubeník a  zpěvák Ondra Musel společně s  Pavlem 
Kokešem celým dnem provázeli coby moderátorská 
dvojice. Fanoušci, tedy spíše fanynky, byly ze  známých 
písní Marathonu nadšené. Jak se navyšoval čas, ubývalo 
návštěvníků, ale přesto musím říct, že když jsem 
odcházela za  doprovodu písní pouštěných DJ Trsíkem, 
pod pódiem a  okolo stánků s  pitivem se  ještě bavilo 
a popíjelo v početných hloučcích.

Závěrem díky všem, co se  na celé akci podíleli, 
pomáhali ji organizovat, shánět prodejce, vystupující, 
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vařili, obsluhovali, chystali a uklízeli trh i hřiště a  také 
těm, co přišli. Sluší se poděkovat také sponzorům, kteří 
finančně přispěli na  realizaci výročí, zejména Jaderné 
elektrárně Temelín Skupiny ČEZ. Díky!

Barbora Vacková

Fotoreportáž z oslav 700 let městyse
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Fotoreportáž z oslav 700 let městyse
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Inzerce
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